
P r o t o k b l  nr VI/Z019 
z obrad V I  sesji Rady Miejskiej w Klodzku, 
ktdra odbyta s i ~  w dniu 28 lutego ZOl9r. 
w sail  Rajcbw Urzgdu Miasta w Klodzku 

SesJa rozpoczgla slg o godz. 11:OO 

1. Otwarcie obrad V I  sesji Rady Miejskiej w Ktodzku. 
Otwarcia sesji dokonala Przewodniuqca Rady Miejskiej w Klodzku Pani El ib ieta ~ y t y i r s k a  rnowiqc: 
,,Otwlerarn obrady V I  sesji Rady Miejskiej w Klodzku". 

2. Stwierdzenie w a i n o i c i  sesji. 
Przewodniuqca Rady Pan1 El ib leta kytyirska stwierdzita, i i  w sesji uczestniczy 18 radnych 
w zwiqzku z tyrn wszystkie podejmowane decyzje bedq prawornocne,. (Nieobecnl na sesjl: radna Pan1 
Iwona Sobczyk, radny Pan Armin larosz, radny Pan Boguslaw Szpytma) 
Lista obecnofci radnych na sesji stanowi zal. nr 1 do protokolu. 

Radni otrzyrnail porzqdek obrad wraz z rnaterialarni. 

Ponadek obrad n-tawia sie naste~uiaco: 
1. Otwarcle V I  sesji Rady Miejskiej w Klodzku. 
2. Stwierdzenie wainoici sesji. 
3. Wyb6r sekretarza sesjl. 
4. Przyjecie protokotu z obrad V sesji Rady Miejskiej w Klodzku. 
5. Sprawozdanie Burrnistrza Miasta Kjodzka z prac rnledzy sesjarni. 
6. Informacja o stanie sanitarnyrn rniasta Ktodzka. 
7. Ocena stanu czystofci oraz utrzyrnania zieieni na terenie rniasta Ktodzka w roku 2018. 
8. Ocena stanu dr6g 1 chodnik6w oraz ukladu kornunikacyjnego na terenie rniasta Klodzka. 
9. Podjecie uchwaly w sprawie zrniany Wieloletniej Prognozy Finansowej Grniny Miejskiej 

Klodzko na lata 2019-2028, druk nr 30. 
10. Podjecie uchwaly w sprawie dokonania zrnian budtetu Grnlny Miejskiej Kkdzko na 2019 rok, 

druk nr 31. 
11. Podjecie uchwaly w sprawie przyjecia dla Miasta Klodzka Grnlnnego Prograrnu Profllaktykl 

i Rozwiqzywania Problern6w Alkoholowych oraz Przeciwdziatania Narkornanii na rok 2019, 
druk nr 28. 

12. Podjecie uchwaty w sprawie wyraienia zgody na zawarcie urnowy dzieriawy nieruchornoici 
grninnych na czas dtuiszy n i i  3 lata w trybie bezprzetargowyrn, druk nr 29. 

13. Podjecie uchwaly w sprawie zasad sprzedaiy lokaii rnieszkalnych stanowiqcych wtasnoii 
Grniny Miejskiej Kbdzko, druk nr 32. 

14. Interpeiacje i zapytania radnych. 
15. Wnioski i ofwiadczenia radnych. 
16. Sprawy r6ine. 
17. Zakoriuenie sesji. 

Uwag do porz3dku obrad nie wniesiono. 

3. Wybbr sekretarza sesji. 
Na sekretarza sesji Przewodniczqca Rady Pani El ib leta &tyirska zaproponowata radnego Pana 
Plotra Bryle. Pan radny wyrazil zgode. 
Radny Pan Damlan 6lak na sekretarza obrad zaproponowat kandydature radnego Pana Stanidawa 
Bartuaka. Radny uzasadnil swojq propozycje w nastepujqcy spos6b: Tradycjq jest, i e  sekretarz 
czyta zlotone interpelacje i odpowiedzi na te interpelacje, a w zwiqzku z kierowanyrni do rnnle 
pytaniarni wyborcdw zainteresowanych tematykq funkcjonowania Rady Miejskiej, pytajq czy Pan 
Bartczak potrafi czytat? Bo byla taka interpelacja, kt6ra dotyczyla Rb-27, gdzie streszcze jq tak: 
Panie Burrnistrzu proszp mi przeczytat co siq znajduje w rubryce takiej 1 takiej w Rb-27. Byta 
interpelacja podpisana przez Pana Bartczaka dotyczqca Fundacji ACTUS i streszuenie tego: Panie 
Burrnistrzu prosze pneczytat co jest w KRS. Teraz marny nastepnq interpelacje dotyuqcq Twierdzy 
Kbdzko sp. z 0.0. - streszaajg to: Panie Burrnistrzu co sie znajduje w KRS? I to jest takie rnoje 
uzasadnienle. 



Przewodniuqca Rady Pani El ib ieta i y t yhska  zapytala radnego Pqna Stanislawa Bartuaka u y  
wyraia zgode na kandydowanie. Radny Pan Stanistaw ~ a r t c z k a  nie wyrazil zgody na 
kandydowanie i wyrazll chgC uzasadnienia swojej odrnowy. 
Przewodniaqca Rady Pani El lb ieta fyty i iska: Nie ma takiej potrzeby. Nie wyraza Pan zgody. 

W zwiqzku z powytszyrn poddano kandydature Pana Piotra Bryly pod glosowanie. 
Glosowanle: za - 17, przeciw - 0, wstrzymalo sie - 1. 
Irnienny wykaz glosowania stanowi zal. nr 2 do protokotu. 
Radny Pan Piotr Bryla zostal powdany na sekretarza obrad. 

4. P r z y j s l e  protokotu z obrad V sesji  Rady Miejsklej w Klodzku. 
Protok6t zostal przedlotony radnyrn. Uwag do protokotu nie zgtoszono. 
Protok6l z V sesjl  Rady Miejsklej w Klodzku zostal  ptzyjgty. 

5. Sprawozdanle Burmlstrza Miasta Klodzka z prac migdzy sesjami. (Zal. nr 3) 
Sprawozdanie zostalo przedlozone radnym. 
Uwag i zapytari do sprawozdania nie stwierdzono. 
Sprawozdanie zostalo przyjete. 

6. In fonnacja o stanle sanitarfiyth ihlasta Klodzka. (Zal. nr 4) 
Inforrnacja zostala przedlotona radnyrn, byla t e i  ternatem obrad Kornisji Zdrowia, Pornocy 
Spolecznej, Sportu i Turystyki oraz Komisji Spraw Obywatelskich i Porzqdku Publ~cznego. 
Uwag i zapytari do przedlotonego materialu nie stwierdzono. 

7. Ocena stanu czysto$cl oraz utrzymania zieleni na  temn ie  mlasta Klodzka w roku  2018. 
(Zal. nr 5) 
Material zostal przedtoiony radnyrn. 
Uwag i zapytah do przedloionego rnaterialu nie stwierdzono. 

8. Ocena stanu dr6g I chodnik6w oraz ukladu komunikacyjnego na  terenie miasta Klodzka. 
(Zal. nr 5) 
Material zostal przedloiony radnyrn. 
Uwag i zapytah do przedtoionego rnateriatu nie stwierdzono. 

9. Podjecle uchwaty w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gmlny Mlejsklej 
Klodzko na lata 2019-2028, druk nr 30. (Zal. nr 6 )  
Projekt uchwaty zostal przedloiony radnyrn. 

Przewodniaqca Rady Panl Eltbleta ~ y t y h s k a  poprosila o przedstawienie opinii Kornisji 
rnerytorycznej. 

Przewodniaqca Kornisji Budietu, Finansow i Polityki Gospodaraej Panl Aneta L o s l e w i a  
poinforrnowata, i e  Kornisja wnioskuje o przyjacie projektu uchwaty na druku nr 30, bez poprawek. 

Uwag i zapytah do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniuqca Rady Panl Eltbleta ~ y t y h s k a  poddala pod glosowanie podj~cie uchwaty w sprawie 
zrniany Wleloletniej Prognozy Finansowej Grniny Miejskiej Klodzko na lata 2019 - 20278, druk nr 30. 
Glosowanle: za - 17, przeciw - 0, wstrzymaio sie - 1. 
Irnienny wykaz gtosowania stanowi zal. nr P do protokolu. 
Uchwaka zostala podjeta i otrzymala nr VI/33/2019. (Zal. nr 8) 

10. Podjqcie uchwaty w sprawie dokonania zmlan budtetu Gmlny Mlejsklej Kkodzko na 
2019 rok, druk nr 31. (Zal. nr 9 )  
Projekt uchwaty zostat przedloiony radnym. 

Przewodniczqca Rady Panl Eltbieta i y t y i i s ka  poprosila o przedstawienie opinli Komisji 
rnerytorycznej. 

Przewodniczqca Kornisji Budietu, Finansow i Polityki Gospodaruej Pani Aneta tosiewicz 
poinforrnowala, 2e Kornlsja wnioskuje o przyjecie projektu uchwaty na druku nr 31, bez poprawek. 

Uwag i zapytah do projektu nie stwierdzono. 



Przewodniczqca Rady Pani El ib ieta i y ty i rska  poddala pod gbsowanie podjecie uchwaty w sprawie 
dokonania zrnian budtetu Gminy Miejskiej Klodzko na 2019 rok, druk nr 31. 
Glosowanie: za - 16, przeciw - 0, wstrzyrnalo sie - 2. 
Irnienny wykaz gtosowania stanowi zaL nr 10 do protokdu. 
Uchwala zostaka podjqta i otrsyrnak nr VI/34/2019. (Zal. nr 11) 

11. Podjqcie uchwaly w sprawie przyjqcia dia Miasta Klodzka Gminnego Programu 
ProfllakWki i Rozwiazvwania Problem6w Alkoholowvch oraz Przeciwdzlatania Narkomanii 
na rok 2019, druk n; 28. (Zal. nr 12) 
Projekt uchwaty zostal przedlolony radnym. 

Przewodniczqca Rady Pani Elibieta i y ty i rska  poprosita o przedstawienie opinii Kornisji 
merytorycznej. 

Przewodniaqcy Komlsji Zdrowia, Pornocy Spdecznej, Sportu i Turystyki Pan Adam Kwas 
poinforrnowal, ze Komisja wnioskuje o przyjecie projektu uchwaly na druku nr 28, bez poprawek. 

Radny Pan Damian Slak zglosit poprawke do projektu uchwaty na druku nr 28 polegajqcqna zrnianie 
zapisu w treici projektu uchwaty tj.: ,,Rada Miasta w Ktodzku" na ,,Rada Miejska w Klodzku". 

Wigcej uwag i zapytari do projektu nie stwierdzono. 

Pnewodniczqca Rady Pani El ib ieta i y ty i rska  poddata pod gbsowanie podjecie uchwaty w sprawie 
przyjecia dla Miasta Klodzka Gminnego Prograrnu Profilaktyki i Rozwiqzywania Problembw 
Alkoholowych oraz Przeciwdzialania Narkornanii na rok 2019, druk nr 28 wraz z poprawkq zgtoszonq 
przez radnego Pana Damiana Slaka. 
Glosowanie: za - 18, pneciw - 0, wstrzymalo sie - 0. 
Imienny wykaz gtosowania stanowi zal. nr 13 do protokolu. 
Uchwala zos tah  podjata I otrzymata nr VI/35/2019. (ZaL nr 14) 

12. Podjqcie uchwaty w sprawie wyrakenia zgody na zawarcie umowy dz ier iawy 
nieruchornolci grninnych na czas d lu tszy n i i  3 lata w trybie bezprzetargowym, druk nr 29. 
(zal. nr 15) 
Projekt uchwaty zostat przedtoiony radnyrn. 

Przewodniaqca Rady Pani Elibieta i y f yhska  poprosita o przedstawienie opinii Komisji 
merytorycznej. 

Przewodniaqcy Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony ~rodowiska i tadu Przestrzennego Pan 
Zbignlew Nowak polnformowa+, l e  Komisja wnioskuje o przyjecie projektu uchwaty na druku 
nr 29, bez poprawek. 

Uwag i zapytali do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniaqca Rady Pani Elibieta i y ty i rska  poddata pod gtosowanie podjecie uchwaly w sprawie 
wyrazenia zgody na zawarcie urnowy dzieriawy nieruchornoici gminnych na czas dlutszy niz 3 lata 
w trybie bezprzetargowym, druk nr 29. 
G!osowanie: za - 18, przeciw - 0, wstrzymalo sic - 0. 
Irnienny wykaz gtosowania stanowi zal. nr 16 do protokotu. 
Uchwata zostala p o d j ~ t a  i otrzyrnala nr VI/36/2019. (Zal. nr 17) 

13. P o d j s i e  uchwaty w sprawie zasad sprzedaty lokall  mieszkalnych stanowiqcych 
wkasnoSC Gminy Miejskiej Ktodzko, clruk nr 32. (Zal. nr 18) 
Projekt uchwaty zostal przedloiony radnyrn. 

Burrnistrz Miasta Pan Michak Piszko zgtosit trzy autopoprawki do projektu uchwaty na druku nr 32. 
W 5 7 ust. 1 pkt 1 jest napisane: ,,8S0/0 przy zaplacie jednorazowej, jeteli najernca wystqpit 
w stosunek najrnu co najmniej na 10 lat przed zloieniern wniosku o nabycie lokaiu;" Burrnistrz 
poprosit o zrniang zapisu, ktbry powinien brzmiet: ,,99% przy zaptacie jednorazowej, jeteli najemca 
wstqplt w stosunek najmu co najmniej na 10 lat przed zloteniern wniosku o nabycie lokaiu;" oraz 
zgtosil poprawki w 5 7 ust. 1 pkt 1 i 3 gdzie widn~eje stowo: ,,wystqpil", a powinno byt: ,,wstF@itN. w-. h : -- 



Pnewodniczqca Rady Pani Eiibieta fytyriska poprosila o przedstawienie opinii Kornisji 
rnerytorycznych do projektu uchwaty. 

Przewodniczyy Kornisji Gospodarki Kornunalnej, Ochrony Srodowiska i h d u  Przestrzennego Pan 
Zbignlew Nowak poinformowat, t e  Kornisja wnioskuje o przyjgcie projektu uchwaly na druku 
nr 32 z autopoprawkq, bez poprawek. 
Przewodniczqca Kornisji Budzetu, Finansdw i Poiityki Gospodarczej Pani Aneta Losiewicz 
poinformowala, ze Komisja wnioskuje o przyjgcie projektu uchwaly na druku nr 32, bez poprawek. 
Kornisja nie opiniowala zgtoszonych przez Burrnistrza autopoprawek. 

Uwag i zapytah do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniczqca Rady Pan1 Elibleta iytyfiska poddala pod glosowanie przyjpcie autopoprawek do 
projektu uchwaty na druku nr 32 zgtoszonych przez Burmistrza Miasta. 
Glosowanie: za - 18, przeciw - 0, wstrzymalo sie - 0. 
Irnienny wykaz gksowania stanowi zal. nr 19 do protokolu. 
Autopoprawki zostaty przyjete. 

Przewodniczqca Rady Pani Elibieta kytyfiska poddata pod gtosowanie podjecie uchwaty w sprawie 
zasad sprzedazy iokali rnieszkalnych stanowiqcych wtasnolC Grniny Miejskiej Klodzko, druk nr 32 
wraz z przyjgtyrni autopoprawkami. 
Glosowanie: za - 18, przeciw - 0, wstrzymalo sie - 0. 
Irnienny wykaz glosowania stanowi zal. nr 20 do protokotu. 
Uchwata zostaala podjeta I otrzymaala nr VI/37/2019. (Zal. nr 21) 

14. Interpelacje I zapytanla radnych. 
Sekretarz obrad Pan Plotr Bryh oduytat tresC interpelacji i odpowiedzi na interpelacje, ktdre 
w p l y n e  do biura Rady Miejskiej w okresie rniedzy sesjami: 

Uzupetnienie odpowiedf Burmistrza Miasta (WO.I1.0003.4.1.2019) na interpeiacje radnego 
Stanislawa Bartczaka z dnia 23.01.2019 r. (Zal. nr 22) 
Odpowiedi Burrnistrza Miasta (WO.II.0003.7.2019) na Interpelacje radnego Stanislawa 
Bartczaka z dnia 11.02.2019 r. (Zal. nr 23) 
Interpelacja radnego Pana Stanistawa Bartczaka z dnia 12.02.1019 r. (Zal. nr 24) 
Interpeiacja radnego Pana Stanistawa Bartczaka z dnia 15.02.2019 r. (Zal. nr 25) 

Zapytali radnych nie stwierdzono. 

15. Wnloski i o$wladczenla radnych. 
Wnioskdw i oiwiadczeh radnych nie stwierdzono. 

16. Sprawy r6ine. 
Gbs zabrat radny Pan Adam Kwas, ktbry zwrdcil sig z proibq o uuczenie minutq ciszy parnieci 
zmarlej Malgorzaty Bicz, aktywistki ruchdw religijnych i dzialaczki kuituralnej. Dzialajqcej od 
urodzenie w mieicie Klodzku, cdrki wielkiego cztowieka Sp. Pana Winieckiego, organisty. Chcialern 
wspomniet dzialalnoft Malgosi, naszej kolezanki i chciatbym, abylmy uczcili Jej parnigt chwilq 
zadurny i ciszy. 

Przewodniczqca Rady Pani Elibieta tytynska poprosita wszystklch o powstanie i uczczenie minutq 
ciszy pamigci zrnarlej Matgorzaty Bicz. 

Glos zabrata radna Pani Joianta Kobak: Mam zapytania do Pana Burmistrza odnoknie parkingu na 
tylach ,,Concordii", na tylach skiepu rowerowego. Tam przy bezpoirednim sqsiedztwie rzeki sq 
umiejscowione kosze na Smieci. Z tych koszy wywiewane sq irnieci, kt6re nastgpnie traflajq do rzekl. 
Czy jest rnozliwoii: przeniesienia tych koszy blizej biokdw, gdzie wiatr nie wywiewalby tych lmieci 
po pobliskim terenie i nle trafiatyby one do rzeki? Nadrnieniam, ze jest to droga, gdzie przyjetdtajq 
do nas turyici, wjetdtajq na parking i zwracajq uwage na hatdg imieci. 

Odpowiedzi udzielit Burrnlstrz Miasta Pan Michat Piszko: Pani Przewodniczqca, Szanowna Rado. 
Przyjrzyrny sic ternu ternatowi. Myile, i e  definitywnie ten problem zniknie w przyszlym roku, 
poniewai chcemy wykonat parking na zapleczu ulicy Braci Gieryrnskich i przy projektowaniu 



bgdq uwzglpdnione boksy na pojernniki na irnieci, ale teraz przyjrzyrny sip ternu. Mote rzeczywiBcie 
jest rnoiliwo5C przesunigcia pojernnik6w gdziet blitej budynkbw. 

Gbs zabral Wiceprzewodniczqcy Rady Pan Zdzistaw Duda: Panie Bumistrzu, podczas dyiurbw oraz 
na rnieicie mieszkahcy pytajq rnnie o doplaty do zrniany systernu ogrzewania. lakie sq na to szanse? 

Burrnistrz Miasta Pan Michal Piszko: Pani Przewodniczqca, Szanowna Rado. Czekarny w tej chwili 
na inforrnacjg jakie sq losy naszego wnioskbw ztoionego wspblnie z kllkunastoma grninarni powiatu 
ktodzkiego i zqbkowickiego. lak  tylko bgdziemy rnieii takqinforrnacjp, to natychmiast poinforrnujerny 
opinie publicznq, rnieszkahcbw, ktbrzy sq zainteresowani t q  sprawq. 

Glos zabrala Wiceprzewodniaqca Rady Pani Zdzistaw G6rska: Panie Burrnistrzu, jadqc wczoraj 
z miasta, we wnqce gdzie sq postawione te dwie lawki widzialam kubei ze h iec iami .  Trudno jest 
tam usiqlt i odpocz& jak obok jest spory kontener ze Srnieciarni. Niech kt05 sip tyrn zajrnie i to 
usunie, bo to jest okropne. 

Burrnistrz Miasta Pan Michat Piszko: Pani Przewodniuqca, Szanowna Rado. Zajrnierny sig tq 
sprawq, ale marn t e i  takq sugestig i uuuiarn Pahstwa radnych na to, aby takie sprawy jak je 
dostrzetecie bezpogrednio zglaszat do wydziatu rnerytoryunego i na pewno bpdzie to sprawniej 
i szybciej zalatwione. 

Glos zabral radny Pan Stanislaw Bartczak: Pani Przewodnluqca, Szanowni Pahstwo. Chcialbyrn 
sip odnieSC do wypowiedzi radnego Pana Darniana ~ l a k a .  Na poczqtku Pan ~ l a k  bardzo slusznie 
zauwatyt, widzg bardzo jest uczuiony na interpelacje, ale chcg Panie radny powiedziet dwa zdania. 
Po pierwsze, jel l i  zrnienl Pan przepis, kt6ry powie, ze interpelacje nie bgdq odczytywane i nie rnuszq 
by6 odaytywane, to oczywilcie tak sip stanie. P6ki co te interpelacje, to sq zapytania, na ktbre 
oczekujg odpowiedzi i ja tu  nic nle rnusze nikornu udowadniat, i e  nie jestern wielblqdern. l a  oczekujg 
odpowiedzi i co dalej z tyrn zrobig, to jest j u i  rn6j dalszy zarnyst. Po drugie, chcialern jeszcze zwrbcit 
Szanowny Panie radny uwagp, i e  my bierzerny pieniqzki za to, teby by6 cierpiiwyrni na sesjach, 
dyskutowaC o rotnych sprawach i wsluchiwak sip. I to, i e  rnoje interpelacje - by6 mote dla niektbrych 
rnogq by t  - wydawaloby sip - pytaniami ghpirni, to nie znaczy, t e  dla innych t e i  tak jest, bo dla 
innych rnogq by6 bardzo watne. 

Glos zabral radny Pan Zbigniew Nowak: Pani Przewodnlczqca, Wysoka Rado. Chciatbyrn odnlelC 
sig do wypowiedzi Pana radnego Bartczaka sprzed dwbch tygodni na sesji. Odpowiadal Pan na 
interpelacjg odnoSnle Fundacji ACTUS idwedlug rnnie Pana odpowiedzi sq nieiciste i nie do kohca 
precyzyjne, poniewai raz powoluje sip Pan na artykul45, za chwileczkp na artykul40, pbtniej znowu 
na artykul 45 i nle wiern czy to jest artykul 45 statutu tej fundacji, czy jest to artykut 45 kodeksu 
cywiinego, czy kodeksu handlowego? Nie precyzuje Pan i nie wiemy o co chodzi. Nastgpnie rnbwi 
Pan, i e  fundacja nie sktada otwiadczeli co do fundacji niejasnych wedlug procedur - nie wiern co to 
sqfundacje niejasne, wg jakich procedur? lezeli cos takiego sig rnowi, to wydaje mi sig, i e  to trzeba 
rnbwit bardzlej konkretnie, precyzyjnie, bo przychodzq do rnnie rnieszkahcy Klodzka i nie wiedzq 
o co sig rozchodzi. Dalej mbwi Pan, i e  fundacja dziala za granicq z firrnarni zagranicznyrni, a za 
chwilg rnbwi Pan, i e  fundacja nie dziala i trzeba j q  ziikwidowat. To sq sprzecznotci. letel i  chodzi 
o ternaty adrninistracyjne ZAMG - wypowiedziat Pan takie sbwa, t e  pisze Pan interpelacje, ieby 
zaspokolt swojq ciekawoft. Panie radny wydaje mi sig, t e  interpelacje dzialajq w kierunku dobra 
pubiianego i postawienia pbiniej jakichk wnioskow, a nie po to, ieby zaspokoit swojq ciekawokt. 

Ad vocern rady Pan Stanislaw Bartczak: Dzipkujp Panie radny za te pytania i zresztq sq sluszne. 
Moje pytania w interpelacjach co do Fundacji ACTUS sq takie jakie sq i ja oczekujp na nie odpowiedzi. 
JeSli Pan np. nle rozurnle artykulu 45, to ja rn6wip o tym, i e  fundacja nie moie by t  zasilana z irodk6w 
publicznych - i j u t  to  rnbwilem na ostatniej sesji i artykut 45 rn6wl o tyrn wyrainie, mote Pan tego 
nie dostyszal, ale tak jest. Jeieli chodzi o doktadnoit, to ja wlainie aekarn na te odpowiedzi. Druga 
sprawa, jezeli Pan m6wl, t e  za granicq-potern nie, absolutnie nie bardzo sip z tyrn zgadzam. l a  tyiko 
pokazatern problem, ze ta fundacja jest tak rozrolnipta, t e  rowniei wspbtpracuje z zagranicq, rbwniet 
wspblpracuje z innymi firrnarnl i to sq pytania, na ktore oczekujp odpowiedzi. Dlaczego mnie to 
nurtuje i nie tylko rnnie, bo tez jak stusznie Pan powiedzial - t e  swoje. To nie tylko swoje. Swoje, to 
w tym przypadku, t e  stawiarn sig w d w k h  rolach. Pierwsza rola, rbwnlet jako mieszkaniec miasta 



Klodzka, ktbry ma prawo zapytat - jako ja, ale r6wniei zapytujg jako rnieszkahcy. Myile, t e  Pan 
rozurnie o u y r n  rnbwig? Jako rnieszkaniec i jako radny. Jefli sq niejasnokci, to  zadatern pytania 
i proszp najpierw na te pytania odpowiedziee i oczywiicie rnozerny rozrnawiat. l a  r6wniet wglebig 
sig w to dalej, sprawdzg, jeteli te odpowiedzi bgdq. 

Radny Pan Zbigniew Nowak: Panie radny, nie rnowig o tyrn, i e  ja czegoi nie rozurniern. l a  tylko 
rn6wip o tyrn, o co rnnie rnieszkahcy pytajq, bo to jest co innego - co my tutaj rozurnierny mipdzy 
sobq. lest przekaz i rnieszkahcy na tywo oglqdajq posiedzenia sesji i co oni rozurniejq z Pana 
wypowiedzi? I Pan tu wyrainie stwierdzil, i e  ,,fundacja nie ma oiwiadczeh wg fundacji niejasnych 
pmcedur", wigc oni nie wiedzqco to jest fundacja niejasna wg procedur. Jefli rnarny art. 45, to trzeba 
powiedziet co to jest za artykut, jeieli chce sie dalej n ie i t  jaki i  przekaz. I tutaj te t  Pan wyrainie 
oSwiadczyt i e  fundacja dziata za granicq. Nie zadal Pan pytania: czy ta fundacja dziata za granicq, 
czy nie? Tylko Pan powiedziat: fundacja dziata za granicq z firrnarni zagranicznyrni. 0 to sig rozchodzi, 
bo to nie jest pytanie tylko stwierdzenie. To sq dwie roine rzeczy. 

Przewodniczqca Rady Pani El tb ieta i y tyhska :  Tak jest. Naieiy poshgiwak sig faktami. 

Glos zabrata Pani Aneta Losiewicz: l a  rowniei w odpowiedzl do radnego Pana Bartczaka. Nie 
zgadzarn sig ze stwierdzeniern, i e  my jako radni bierzerny pieniqdze za to, zeby by6 cierpliwym. 
Radny, to nie zawbd, to nie etat. To jest stuiba na r z e u  rnieszkahcow i na r zea  miasta. Natorniast 
dieta, kt6rq otrzyrnuje radny, to jest rekornpensata za utracone wynagrodzenie. I bardzo proszg, 
zeby takich rzeczy nie wypowiadat oficjalnie, bo jest to nieprawda. ., 
Ad vocern radny Pan Stanistaw Bartczak: Pani radna, oczywiicie rozurniern. Rozumiern to tak, 
i e  radny jest wybrany przez wspbinote sarnorzqdow& sq to nasi pracodawcy, bo tq dietp pobierarny 
i obradujemy na sesjach dotqd dopoki wyaerpierny ternat, bo wlafnie rnieszkahcy nas stuchajq. 
I tak to odbierarn. Chcg by6 szczery i uuciwy wobec rnieszkahcow i tych kt6rzy oddaii na rnnie swbj 
glos i zaufali mi. Odnoszqc sip do Pana radnego - oczywifcie tutaj zwracarn sig do wszystkich 
rnleszkaricbw i wspolnoty sarnorzqdowej, jei l i  Paristwo nie zrozurnieli rnoich pytari, rnoich 
wypowiedzi, bo sa zbyt og61ne - i tu rzeuywiicie zgadzam sic - bardzo proszg o kontakt ze rnnq. 
Wszystkie sprawy - na ile bgdg w stanie - to wyjainie. lestern otwarty i do Paristwa dyspozycji w 
dzieh i w nocy, 24 godziny na dobg. Dziekujq bardzo. 

Przewodniczqca Rady Pani El tb leta i y tyhska :  Jefli Pan radny Bartuak chciatby sig spotkat 
z rnieszkahcami, to mote doszlibyimy do tego mornentu, w ktbryrn Pan radny Bartczak bpdzie rniat 
dytur. Tak jak my tutaj dyiurujerny. Bardzo proszp zgtosit w biurze Rady, kiedy bgdzie rnoina 
dyiurowat. Wtedy dostepnokt do radnego Stanistawa Bartczaka bgdzie bez kompiikacji i utrudnieh. 
I m  nas jest wiacej tyrn lepiej. 

Glos zabrala radna Panl Aneta tosicwicz:  Panie radny, ponownie apelujg. Prosze by6 precyzyjnyrn. 
Tu nie ma iadnego pracodawcy. My nie rnarny podpisanej urnowy o prace, a dieta jest ryuakern, 
a nie wynagrodzeniern za pracp. Proszg doczytae odpowiednie przepisy, ustawy, teby Pan byl 
precyzyjny i odpowiednio to uiywal na sesji. 

Przewodniczqca Rady Panl El ib leta ty tyhska:  Widzq, i e  sq rbtne interpretacje funkcji radnego 
i sq rozbietnokci. Natorniast trzeba to pewnie doprecyzowat. 

Gbs zabral. radny Pan Zbigniew Kucharek: Szanowna Rado, Panl Przewodniczqca. Marn krbtkie 
pytanie do Pana Burrnistrza. Na og6t wiekszoit rnieszkahcbw naszego skrornnego osledla bardzo slg 
powiela i cab czas wraca ternat drogi I chodnikbw na osiedlu. Tak jak z Panern rozrnawialern na ternat 
spotkania na Owuej G6rze, mote teraz jak jestefrny filmowani, niech rnieszkahcy dowiedzq sip 
i ustyszq Pana wypowiedi, bo jest caty czas problem dojazdu na O w u q  G6rg z powielajqcymi sip 
dziurarni i bardzo i l e  sig teraz jeidzi. Czy bpdzierny rnogli uslyszet w jakirn terrninie - niech 
rnieszkalicy do tego sip ustosunkujq - i czy bgdzie op6iniony terrnin odbudowy tej drogi, czy bedq 
chociat w obecnej chwili polatane dziury? 

Odpowiedzi udzielit Burmistrz Miasta Pan Michat Piszko: Pani Przewodniczqca, Szanowni Pahstwo. 
le ie l i  chodzi o ulice Lipow5 to jesteirny gotowi na ogloszenie przetargu i wytonienie wykonawcy. 
Mamy na to zadanie f rodk~ w tegorocznyrn budiecie - na I etap, ale czekamy, poniewai nie ma 



.. 
decyzji Wojewody w tej sprawie. W 2017 roku ta nieruchomoit zgodnie z decyzjq Minlstra ~ p r a w  
Wewnptrznych zostala uchylona decyzjq komunalizacyjnq Wojewody Walbrzysklego z 1997 u y  1998 
roku i ta nieruchomoit przeszla na Skarb Pahstwa. Jesteimy w kontakcle ze Starostwem i jak tylko 
Wojewoda wyrazi zgode Panu Staroicie na nieodptatne przekazanie te j  nieruchomoici - kt6ra jest 
dzlalkq drogowq - do zasobu gminnego, to natychmiast ogtaszamy przetarg I bqdziemy sig starali 
wylonit wykonawce. Czekamy z realizacjq zadania do czasu uzyskania tytutu prawnego do 
nleruchomoici. Jezeli chodzi o rernonty czqstkowe, to w przyszlym tygodniu bede dokladnie wiedziat 
mniej wlecej kledy ten podpls Wojewody zostanie ztozony na tym dokumencie, na ktbry czekamy 
i wykalkulujemy cry jest sens robit roboty czqstkowe i potatat wieksze dziury, czy czekaC na 
kompleksowq przebudowp tego odcinka. 

Glos zabrat radny Pan Plotr  Bryka: Wysoka Rado, jako Przewodniczqcy Komisji Spraw Obywatelskich 
i Porzqdku Publiunego chcialbym przekazat, t e  mamy taki pomysl tzw. spotkah poniedzlatkowych. 
Takie spotkania w poprzednlej kadencji prawdopodobnie sie odbywaly, tutaj mam takq lnforrnacje 
od starszych radnych. Takie spotkania bytby w naszej podkomisji, ze wszystkimi firmami 
sprzqtajqcyml, gdzie na bietqco bgdziemy mogli te wszystkle sprawy omawiat - za dany dzieh, 
tydzieh. Jeszcze nle mamy konkretnie sprecyzowanych poniedzialkbw, ale mySlg, t e  zrobimy to w 
pierwszy I trzeci poniedzialek miesiqca. Spotkania bgdq odbywaly sip przy wspbhdziale Straty 
Miejskiej i przy wsp6ludziale wszystkich urzgdnikbw odpowiedzialnych za sprzqtanle i porzqdek w 
mieicie. Wtedy bedzie motna przyj i t  na takq podkomisje i zgloslt swoje uwagi, tak aby byl 
bezpoiredni kontakt. Zapraszarn do dzialania. 

Radna Pan1 Zdzlslawa Gdrska dodata, i e  zawsze uczestniczyla w tej podkomisji i dlatego chciala 
uzupetnii wypowiedi radnego Bryly, t e  na spotkanig do Strazy Mlejskiej mogq przyj i t  nie tylko radnl, 
ale takte mieszkahcy Klodzka, je i l i  majq jakiei problemy I uwagi np. dotyczqce czystoSc1 w mieicie. 

Glos zabral radny Pan Krzysztof Mqka: Pani Przewodniczqca, Wysoka Rado, Panie Burmistmu. 
Odnoszqc sig do kwestii ullcy Lipowej, myilg ze ten remont tzw. dorainy t e i  jest chyba niernoiliwy, 
bo jeteli ta droga nle jest w naszym wtadaniu, to t e i  raczej nie moremy wydat wlasnych Srodkbw 
i tutaj clerpliwie musimy uekat.  - Tak rozumiem wypowiedt Pana Burmistrza? Natomiast co do 
gtbwnej kwestii, kt6ra byla poruszana w punkcie sprawy rdzne, to ja slg bardzo cieszg, i e  ugSC 
z Pahstwa uaktywnita slq. Pan radny Bartaak chyba cel osiqgnql, poniewaz przynajrnniej niektbny 
z Pahstwa dostrzegli pewne probiemy, ktbre dziejq sig w naszym miescie. MyOlg tei, ze dzigkl 
dzlatalnoSc1 Pana Battczaka udato sie w koricu ouyScit koryto rzeki z drzewa, ktbre ju t  chyba ponad 
rok tam lezalo, blokowalo i grozilo sy tua jq  kryzysowq. Przy okazjl tego co Pan Nowak m6wil, to 
rzeczywiicle ludzle nas oglqdajq i jest taki pmekaz, ze wtaiciwie radni niewiele sie o d z y w a j ~  nlc nie 
mbwiq, nie ma ladnych probiem6w. Drodzy Panstwo, ja tutaj nle chcg dzieliC na opozycje, czy na 
koalicje rzqdzqcq. Na pewno zdajecie sobie sprawg, i e  ta koalicja rzqdzqca moie wigcej I t e i  tego od 
Was ludzie bedq ouekiwat i z tego rozliczat. A jeszue do radnego Pana ~ laka ,  bardzo bym proslt, 
aby jednak nie utywat mowy nienawiici I nie podejrzewat kogoi o to, ze w XXI wieku nie potrafi 
czytat. Dzigkuje. 

Gtos zabrat radny Pan Damian Slak: Miabm co innego powiedziet, ale odpowiem na ten zarzut. 
Pani Aneta czasarni musi u y t a t  niektbrym przychodzqcym osobom, co jest napisane na 
wywleszanych ogtoszeniach, bo nie potrafiq uy ta t .  A co do tego jak my pracujemy - obrady Rady, 
to przede wszystkim glosowanie uchwal, a my godzinaml siedzlmy na komisjach. Najwiecej siedzimy 
na komisji mieszkaniowej, uasami po trzy, cztery godziny. Pozostate komisje po dwie, dwie I p61 
godziny. Rada jest czasami tylko godzing - do podejmowania, glosowania uchwat. 

Radna Pani Teresa Ludwin w nawiqzaniu do wypowiedzi, ze radnl mato sie odzywajq zwr6clla 
uwagg, ze radni rbwniet pracujq w terenie, spotykajq sie popotudniami z mieszkahcaml, a takte 
spotykajq sic w gabinecie Pana Burmistrza 1 wydzialach Urzedu, jezeli sq sytuaje trudne do 
rozwiqzania. Trzeba t e t  obrat jak i i  kierunek i jei l i  mamy co i  co wymaga ombwienia na sesji, to 
odzywamy slg na sesji, a sq tez niektbre sprawy, ktbre rozwiqzujemy waeiniej. 

GIos zabrat Wiceprzewodnlaqcy Rady Pan Zdzistaw Duda: Szanowny radny Panie Mqka, wiele 
problembw da sie rozwiqzat na komisji, a nie przed kamerarnl. Pan radny Bartuak byl Swiadkiem 
tego, t e  byl problem z uchwalq w sprawie s p ~ e d a i y  mieszkah i potrafiliimy to rozwiqzat na komisjl, 



nie przed kameraml. Watniejsze sq sprawy ludzkie, a radny jest po to, aby sluzyt mieszkaricom, 
a nie brat diet?, bo dieta jest drugorzedpa. 

Ad vocem radny Pan Knysztof Mqka: Panle radny Duda, ma Pan racj?, bo tak naprawde rozmowy 
mipdzy iudimi i wypracowywanie wspdlnego stanowiska jest podstawq, ale t e l  moje obserwacje, 
kt6re mam z prac komisji, to chociaiby ostatnia sytuacja na komisji - Panie radny ~ l a k  - to 
w pewnym momencie zabraklo nam quorum. Po dw6ch godzinach zostalismy w dwdjke i Pahstwo 
dyrektorzy. 

Wiecej glos6w nie stwierdzono. 

17. Zakohczenie sesjl, 
Po wyczerpaniu wszystkich punktow porzqdku obrad Przewodniczqca dedy Pani Elfbieta kytyhska 
zamkneta obrady m6wiqc: ,,Zamykam obrady V I  sesji Rady Miejskiej w Klodzku". 

Zakohaenle sesjl nastqplto o godz. 11:55 

Przewodnlczqc~a~y Miejsklej w Ktodzku 


